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P r o t o k ó ł   Nr XLII/2014 
z sesji Rady Gminy Kotlin w dniu 27 marca 2014r. w sali Urzędu Gminy w Kotlinie w godz. 

od  900 do 1140 
 
 
I. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
               Otwarcia XLII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał  Przewodniczący Rady Czesław 
Moch. 
Powitał: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, 
Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego Kwaśniewskiego, 
Komendanta Powiatowego Policji w Jarocinie Krzysztofa Rzepczyka, kierownika Rewiru 
Dzielnicowych w Jarocinie Karola Derę, sołtysów oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność obrad, bowiem na ustawowy skład 15 radnych 
w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Listy obecności: radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
Obecni  na sesji minutą ciszy uczcili  pamięć zmarłego byłego radnego Wojciecha Lisiaka. 
 
II. Przedstawienie porządku  posiedzenia. 
              Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących  fundusz sołecki. 
Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad odczytany przez Przewodniczącego Rady: 
1. Otwarcie  i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLI sesji 
    Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLI sesji Rady oraz  z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy Kotlin. 
8. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
    stopniach awansu zawodowego w szkołach i Przedszkolu Publicznym  prowadzonych przez 
    Gminę za 2013 rok. 
9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym 
     uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy. 

10.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
- przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
  zagospodarowania przestrzennego gminy Kotlin”, 
- zamiany nieruchomości, 
- przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy, 
- zmiany uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok, 
- zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 2014 rok., 
- wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących fundusz 
  sołecki. 

 11.  Wolne głosy i wnioski. 
 12.  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XLI sesji Rady  
        Gminy. 
 13.  Zamknięcie obrad. 

 
 ad. III. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z XLI sesji Rady wyłożony został 
 do wglądu  podczas posiedzeń stałych komisji Rady w dniach 25 i 26 marca i nie wniesiona do 
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 niego uwag.  
Protokół przyjęto jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad. IV. Interpelacje i zapytania radnych. 
                   Interpelacje, wnioski i zapytania zgłosili: 
Radny Dariusz Józefiak wnioskując o: 
- siatkę do siatkówki  na boisko w Sławoszewie, która miała być w ubiegłym roku, 
- wyregulowanie oświetlenia ulicznego w Sławoszewie gdzie lampy gasną już o  godzinie 400   
  rano, 
- uzupełnienie połamanych słupków odblaskowych przy drodze Kotlin – Sucha, 
- namalowanie pasów skrajanych na drodze Kotlin – Sucha. 
Radny Józefiak pytał: 
- czy dojdzie do położenia w końcu rury w rowie w miejscu  przystanku autobusowego na  
  Nowej Wsi w Sławoszewie, o co wnioskowali mieszkańcy? 
- ile jeszcze wypadków musi się zdarzyć, aby wyrównać pobocza przy drodze Kotlin –  
  Sławoszew? 
Wójt poinformował, że w zgłoszonych przez radnego sprawach  jest odpowiedź Zarządu Dróg 
Powiatowych w Jarocinie z którą zapozna w dalszej części sesji. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  pytał: 
- czy została podpisana decyzja na fermę turzo fretek?  
- co dalej z fotoradarem w Wyszkach? 
Radny Bogdan Pacholak pytał w imieniu rolników  kiedy otwarta zostanie droga przez las  na 
łąki w Racendowie, ponieważ rozpoczynają się prace polowe ? 
Wójt wyjaśnił, że z informacji  jaką uzyskał od leśniczego wynika, iż zamknięcie drogi przez  
ułożenie w poprzek drewna jest przeciwstawieniem potencjalnym z łodziejom drewna z lasu. 
Leśniczy wyjaśnił  którą stroną zaporę można objechać, aby dojechać do  łąk -  mówił Wójt. 
Radny Pacholak mówił, że wskazana przez leśniczego droga jest  tak błotnista, że nie można nią 
przejechać. 
Radny Pacholak pytał – dlaczego, aby ktoś  nie kradł drewna karę nałożono na rolników? 
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował o: 
- obcięcie gałęzi drzew, w tym topoli przy drodze Magnuszewice  Parcele – Wilcza, 
- wykopanie rowów przy drodze w Magnuszewicach  Parcele od nr 1 do nr 10.  
Wójt odpowiedział, że ostatnio operator koparki odtworzył  prawie od nowa rów w Racendowie. 
Tyle będzie robione ile można  ze względu na możliwości techniczne   i czas pracy  operatora 
koparki. 
Wójt mówił, że stan rowów, to zaszłości wielu, wielu lat, a potrzeb zgłaszanych również przez 
radnych jest dużo. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o: 
- udrożnienie przepustu pod torami  byłej kolejki w Twardowie, ponieważ rów został  
  wyczyszczony przy drodze, a woda nie płynie, 
- uregulowanie własności drogi z Twardowa do Racendowa, aby można wystąpić o środki na 
  budowę drogi transportu rolniczego. 
 
ad. V. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XLI 
sesji Rady. 
                     Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- podpisał uchwały podjęte przez Radę na poprzedniej sesji, 
- przekazał Wójtowi wnioski i interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów, 
- 21 lutego uczestniczył w uroczystości „Gali Powiatu Jarocińskiego” z okazji 15-lecia 
  samorządu powiatowego, 
- 24 lutego obecny był  na zebraniu sprawozdawczym  chóru ARION, który w roku 2014 
  obchodził będzie 110 rocznicę istnienia informując, że  chór oczekuje pomocy ze strony  
  Gminy. W 2013r. chór ARION skorzystał tylko z jednego przejazdu do Lichenia opłaconego 

 



3 
 

  przez Gminę, a miał więcej zaproszeń na wyjazdy. Jednak z uwagi na brak środków  nie 
  skorzystał z udziału w koncertach.  
  Wójt odpowiedział, że Gmina za każdym razem gdy prezes chóru zwraca się z wnioskiem 
   pomoc taka pomoc otrzymuje. 
- 28 lutego uczestniczył w sesji Rady Powiatu, 
- 22 marca na zaproszenie Rady Miejskiej w Jarocinie obecny był na turnieju tenisa stołowego 
  organizowanego w ramach „Ogrodu marzeń”. Radę i sołtysów reprezentowali: radny 
  Włodzimierz Szymkowiak i sołtys Mieczysław Stefaniak , za co Przewodniczący złożył im 
  podziękowanie. 
- uczestniczył w przygotowaniu materiałów  sesyjnych, 
- uczestniczył w posiedzeniach obu stałych komisji Rady w dniach 25 i 26 marca. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 

  ad. VI. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XLI sesji Rady oraz   
  z wykonania uchwał Rady. 
                 Wójt poinformował, że uchwały podjęte na XLI sesji  Rady przekazano do Urzędu 
 Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru, wywieszono na tablicy 
  ogłoszeń    w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
  Uchwały  dotyczące budżetu  Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej                 

w Poznaniu   Zespół w Kaliszu. 
 Uchwały stanowiące prawo miejscowe  przekazano do Redakcji Dziennika Urzędowego 
Województwa Wielkopolskiego  w celu ich opublikowania  i uchwały te  ukazały się pod poz. 
1281 i 1316 do 1320. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 9 zarządzeń w sprawie: powołania komisji do 
zaopiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację zadania publicznego 
dotyczącego sportu, planu doskonalenia zawodowego nauczycieli i ustalenia maksymalnej  
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
nauczycieli , nie skorzystania z prawa pierwokupu nieruchomości położonej w Kotlinie  
wpisanej na rzecz Skarbu Państwa, będącej w użytkowaniu  wieczystym PKP oraz 
nieruchomości położonej także w Kotlinie będącej przedmiotem warunkowej umowy sprzedaży, 
podania do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości gruntowej w Wysogotówku  
przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargowym oraz nieruchomości  gruntowej także 
położonej w Wysogotówku  przeznaczonej do sprzedaży w trybie przetargu ograniczonego, 
zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, sprawozdania  rocznego        
z wykonania budżetu Gminy oraz w sprawie przeprowadzenia inwentaryzacji zdawczo-
odbiorczej w świetlicy wiejskiej w Racendowie. 
Poza tym Wójt : 
- w  dniu 5 marca odbył radę budowy  dla realizacji zadania – budowa  kanalizacji sanitarnej  
  w Woli Książęcej, 
- w dniu 17 marca w wyniku  rozstrzygnięcia konkursu na realizację  zadania – Animator Moje 
  Boisko –ORLIK 2012  Gmina otrzymała  dofinansowanie  kosztów zatrudnienia  animatora  na 
  okres 9 miesięcy w kwocie 9 tys. zł, 
- 12 marca unieważniono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na zakup 
   używanego samochodu pożarniczego z uwagi na brak uzupełnienia  dokumentów w złożonej 
   ofercie, 
- 18 marca unieważniono postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego  na dostawę 
   materiałów  do budowy chodników z uwagi  na to, że cena oferty przewyższała  kwotę 
   zaplanowaną w budżecie Gminy na to zadanie, 
-  podpisano umowę  na wykonanie projektu robót  geologicznych  na budowę studni  
   głębinowej  w Woli Książęcej, 
- w dniu 19 marca podpisano umowę z Urzędem Marszałkowskim o przyznanie pomocy   
  w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”  na realizację  przebudowy boisk rekreacyjnych 
  przy Szkole Podstawowej  w Kotlinie, a kwota przyznanej pomocy to 500.000,- zł, 

 



4 
 

- podpisano umowy na opracowanie projektów  na: przebudowę ulicy Słonecznej i  ul. Wąskiej 
  w Kotlinie, przebudowę drogi gminnej w: Woli Książęcej i Wyszkach oraz na opracowanie 
  projektu  budowlanego na  budowę wiaty festynowo- piknikowej w Twardowie. 
Ponadto: 
- 21 lutego obecny był na uroczystości „ Gali Powiatu Jarocińskiego” z okazji 15 – lecia 
  samorządu powiatowego, 
- 27 lutego obecny był na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy, 
- uczestniczył w zebraniu sprawozdawczym OSP w Racendowie, 
- 3 i 4 marca uczestniczył w szkoleniu wójtów i burmistrzów w Rosnówku  organizowanym 
  przez RIO w Poznaniu, 
- obecny był na organizowanym turnieju wiedzy pożarniczej w Kotlinie, 
- uczestniczył we wszystkich spotkaniach  z okazji Dnia Kobiet  organizowanych w: Kotlinie,  
  Racendowie, Sławoszewie, Woli Książęcej, Wysogotówku i w Twardowie, 
- uczestniczył w posiedzeniu Zarządu i Walnym Zebraniu Lidera Zielonej Wielkopolski  
  w Radoszkowie, 
- podpisał umowę w Urzędzie Miasta i Gminy Jarocin w sprawie składowiska odpadów, 
- 17 marca podpisał protokół uzgodnień z Agencją Nieruchomości Rolnych w Poznaniu    na 
   przejęcie nieodpłatnie gruntów pod boiskiem sportowym w Magnuszewicach. Są to dwie 
  działki o łącznym obszarze 1,6654 ha wartości 134.200,- zł. Na boisku trwają już prace 
   remontowe szatni, a następnie rozpocznie się budowa opłotowania boiska i doprowadzenie 
   obiektu do porządku. 
  Wójt podziękował Pani Grażynie Krygiel z Agencji Nieruchomości za pomoc i odpowiednie 
  pokierowanie sprawy oraz pracownikom Urzędu Gminy za tak intensywną  pracę zakończoną  
  uregulowaniem po 3 latach  sprawy własności  boiska.  
 

ad. VII. Przyjęcie informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie 
gminy Kotlin. 
            Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kotlin            
w 2013 roku  przedstawili Komendant Powiatowy Policji Krzysztof Rzepczyk i kierownik Rewiru 
Dzielnicowych w Jarocinie Karol Bera  informując  kolejno o: 
1) ilości przestępstw w rozbiciu na kategorie: rozboje, bójki i pobicia, włamania, kradzieże 
samochodów, uszkodzenia mienia , uszczerbek na zdrowiu, 
2) ilości przestępstw w  rozbiciu na  gminy w powiecie jarocińskim, 
3) wykrywalności przestępstw, 
4) ilości zdarzeń drogowych w powiecie jarocińskim w rozbiciu na gminy, 
5) najbardziej zagrożonych drogach w gminie Kotlin, 
6) ilości kierujących pod wpływem alkoholu, 
7) ilości sporządzonych wniosków o ukaranie, ilości nałożonych mandatów i ilości pouczeń, 
8) ilości wszczętych postępowań  w sprawie znęcania się nad rodziną. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Ponadto Komendant poinformował i przedstawił projekt nowego budynku – siedziby Komendy 
Powiatowej Policji w Jarocinie, którego koszt wyliczono na kwotę  14 mln zł. 
Komendant poinformował, że gmina Kotlin jest gminą bezpieczną. 
Są zdarzenia, wypadki, włamania, które opisuje prasa. 
Komendant mówił, że ma nadzieję, że współpraca , która się wywiązała z mieszkańcami, z radnymi 
będzie się układać i będą  realizowane zadania na rzecz poprawy bezpieczeństwa mieszkańców. 
Komendant poinformował, że na chwilę obecną nie przewiduje  się zmian w strukturze 
zatrudnienia. Jest dwóch  dzielnicowych i doraźna jest pomoc policjantów z ruchu drogowego         
i prewencji. 
Dyskusja. 
              Sołtys Beata Skowrońska  przekazała  informację o zdarzeniu jakie miało miejsce              
w Sławoszewie gdzie jednej z mieszkanek skradziono 3.500,- zł. 
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O sprawie powiadomiono Policję, która po 5 dniach przesłała informację o umorzeniu sprawy ze 
względu na małą szkodliwość. 
Sołtys twierdziła, że Policja w tej sprawie nie zrobiła nic, aby sprawę wyjaśnić. 
Komendant  zapowiedział, że podjęte zostaną działania , sprawa zostanie do końca wyjaśniona, a 
odpowiedź otrzyma pokrzywdzona. 
              Radny Krzysztof Szyszka pytał o przestępstwa narkotykowe o których nie było mowy        
w złożonej  informacji. 
Komendant Powiatowy  Policji odpowiedział, że na terenie powiatu jarocińskiego przestępstwa 
narkotykowe stanowią 8,5% w skali przestępczości. Dane dotyczące gminy Kotlin przedstawione 
zostaną  na następnej sesji Rady. 
               Radny Bogdan Pacholak pytał – co się dzieje gdy poinformuje się Policję o przestępstwie, 
czy Policja  przyjeżdża do zgłaszającego? 
Kierownik Rewiru odpowiedział, że Policja w takim przypadku nie jedzie do zgłaszającego. 
                Wójt Gminy pytał  - czy kwota 14 mln zł przewidziana na budowę siedziby Komendy 
Policji   pochodzić będzie z Komendy Głównej Policji  czy Policja liczy na pomoc? 
Komendant odpowiedział, że środki na budowę pochodzić będą z budżetu Ministra i Komendy 
Głównej Policji. Jednak jeżeli wsparcie będzie, to będzie dobrze spożytkowane. 
Ogłoszenie 5 minutowej przerwy w obradach. 

 
ad. VIII. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i Przedszkolu Publicznym  
prowadzonych przez Gminę za 2013 rok. 
                 Przewodniczący Rady   poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 
komisji o materiałach sesyjnych. 
                  Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  poinformował, że 
Komisja  w dniu 25 marca pozytywnie zaopiniowała zarówno przedstawione sprawozdania jak          
i projekty uchwał. Uwagi  na posiedzeniu Komisji zgłaszał Przewodniczący Rady , aby  zmiana 
studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego obejmowała także ul. 
Dworcową i teren cegielni w Kotlinie. 
                   Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak  poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 marca  nie wniosła uwag zarówno 
do przedłożonych sprawozdań jak i projektów uchwał.  
Przewodniczący Komisji poinformował o dużej ilości założonych Niebieskich Kart w ilości 34, o 
czym na posiedzeniu Komisji informowała przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego. 
Pytań do sprawozdania nie było. 
Przewodniczący Rady uznał, że Rada sprawozdanie przyjęła.  
Sprawozdanie  stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. IX. Przyjęcie sprawozdania z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ze szczególnym  
uwzględnieniem skuteczności i efektywności pracy. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że również  to sprawozdanie  omówione  było na 
posiedzeniach komisji Rady. 
Pytań do sprawozdania nie było. 
Przewodniczący Rady uznał, że Rada sprawozdanie przyjęła. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. X. Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                    Rozpatrzenie  i podjęcie uchwał: 
1) w sprawie  przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 
     zagospodarowania przestrzennego gminy Kotlin”. 
     Uchwała Nr XLII/235/2014 podjęta została 15 głosami za. 
2) w sprawie zamiany nieruchomości. 
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     Uchwała Nr XLII/236/2014 podjęta została 15 głosami za. 
3) w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy. 
     Uchwała Nr XLII/237/2014 podjęta została 15 głosami za. 
4) w sprawie  zmiany uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok. 
    Uchwała Nr XLII/238/2014 podjęta została 15 głosami za. 
5) w sprawie  zmiany uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 
    2014 rok. 
    Uchwała Nr XLII/239/2014 podjęta została 15 głosami za. 
6) w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy środków stanowiących 
    fundusz sołecki. 
    Uchwała Nr XLII/240/2014 podjęta została 15 głosami za. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. XI.  Wolne głosy i wnioski. 
                       Przewodniczący Rady mówił, że stawianie wiatraków w gminie Kotlin stało się 
faktem. Przewodniczący przypomniał, że  na spotkaniu 6 lat temu dyskutowano na tej sali i zdania 
co do stawiania wiatraków były podzielone i był za spotkaniem z osobami kompetentnymi, które by 
wypowiedziały się za i przeciw. Jeden z obecnych tu rolników mówił wówczas, że zazdrości mu 
pieniędzy za dzierżawę. Podjęto taką decyzję  i budowa wiatraków stała się faktem.  
Przewodniczący  mówił, że są plusy i minusy wiatraków i z wypowiedzi profesorów, doktorów  
wynika, że Zachód, Stany Zjednoczone budują wiatraki w odległości 2,5 – 3 km od zabudowań. 
Przewodniczący mówił, że jest problem, aby to odkręcić. 
Wójt potwierdził, że jest to w uchwalonym studium zagospodarowania przestrzennego gminy. 
Przewodniczący pytał – czy na dzień dzisiejszy  mamy w jakikolwiek sposób wpływ na lokalizację 
wiatraków, bo patrząc  na wiatrak  na Rudzie  to odległość jego od zabudowań jest mała, mając na 
myśli także szkołę. Przewodniczący wyjaśniał, że  nie mówi tego na zasadzie, że jest przeciwny, ale 
czy nie należałoby wymóc, bo nie wiemy kto buduje te wiatraki. 
Przewodniczący mówił, że słyszał, że ma być stawianych ponoć kolejnych  6 czy 8 , z tym, że 
zastrzegł, że nie jest to informacja oficjalna. 
Dalej Przewodniczący pytał – czy jako Gmina mamy wpływ na to? 
Wójt odpowiedział, że  w studium uchwalonym przez Radę są strefy i z tym radni byli  zapoznani. 
Jeżeli studium zostało uchwalone, to Gmina  jest zobligowana do pewnych działań. Główny 
element, który dotyczy Gminy, to lokalizacja. 
W przepisach nie ma określonej odległości usytuowania wiatraków od zabudowań. 
Odległość podyktowana jest faktem stosownych emisji, co do możliwego wpływu na otoczenie. 
Wiatrak jest jako inwestycja celu publicznego, natomiast ze względu na opinie prawne..Wypowiedź 
Wójtowi przerwał Przewodniczący Rady mówić, że na ten temat  są całe książki za  i przeciw           
i każdy może  to przeczytać. Po zapoznaniu się z tym na dzień dzisiejszy jest  to przerażające mając 
na myśli jak mówił szkodliwość na dzieci, na bezsenność. Przewodniczący dalej  pytał o odległość  
stawianych wiatraków. 
Wójt odpowiedział, że odległość podyktowana jest  rozsądkiem i nie powinno  to być mniej niż 
450-600 m, z tym, że  nie jest to podyktowane żadnym przepisem ustawowym. 
Wójt mówił, że różne gremia , naukowcy różnie się  wypowiadają i jest to tylko  kwestia kto komu 
płaci, tak ten temat jest przedstawiany. 
Dalej Wójt informował, że pierwsza lokalizacja na którą wydano warunki to są Wyszki. 
W chwili obecnej wiatraki  są w Wilczy i w obrębie Kotlina  i w tych przypadkach nie ma 
przekroczenia norm. 
Przewodniczący Rady mówił, że oczekuje na odpowiedź – kto wydaje decyzje na budowę. 
Wójt odpowiedział, że każdy kto buduje występuje do Gminy o wydanie warunków zabudowy, a 
Gmina  posiłkuje się  przy tym opiniami innych instytucji począwszy od Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego, Starostwa, Urzędu Wojewódzkiego, Regionalnego Dyrektora 
Ochrony Środowiska i jeżeli  decyzje co do lokalizacji  są pozytywne Gmina wydaje decyzję  o 

 



7 
 

warunkach na podstawie której wydawane jest pozwolenie  przez Starostwo Powiatowe. 
Załatwienie spraw trwa najmniej 3 lata. 
Przewodniczący Rady pytał  - czy  mimo, że Rada podjęła uchwałę  Wójt może powiedzieć nie , 
jest za blisko? 
Wójt odpowiedział, że tak, dając przykład  miejscowości Racendów, gdzie też mogły stanąć 
wiatraki, ale ze względu na bliskość zabudowy nie wydano warunków, a pomocna w tym była 
zmiana przepisów o ochronie  gruntów mineralnych. 
Przewodniczący Rady mówił, że trzeba mieć świadomość, że opinie społeczeństwa są różne. 
Wartość mieszkań spada i jeżeli jest to możliwe, to należy wymóc  na firmach, które stawiają 
wiatraki, aby te odległości były możliwie jak najdalej od zabudowań, mimo, że nie ma  możliwości 
postawienia  ich 3 km  od zabudowań, ale jeżeli  można 1,5 km, to po co stawiać  w odległości 800 
m. 
                 Następnie Przewodniczący Rady pytał – kiedy będzie odbiór Domu Kultury i czy będzie 
powołana komisja konkursowa w celu wyboru dyrektora i czy składane są wnioski na stanowisko 
dyrektora? 
Wójt odpowiedział, że w dniu dzisiejszym będzie odbiór części dla OSP. Natomiast Biblioteka na 
dzień dzisiejszy  ma przeniesionych 85% książek i trwają prace z zainstalowaniem komputerów. 
Na wyposażenie Domu Kultury przeznaczono  środki w budżecie Gminy w kwocie 60 tys. zł. 
Wójt zapewnił, że jeżeli firmy, które wyposażą Dom Kultury do maja do Dnia Bibliotekarza, to       
w tym dniu nastąpi otwarcie  i Biblioteki i Domu Kultury, a w międzyczasie ogłoszony zostanie  
konkurs bądź nabór na dyrektora czy kierownika Domu Kultury. 
Przewodniczący Rady pytał – czy na dzień dzisiejszy składane są wnioski? 
Wójt odpowiedział, że  nie ma naboru, z tym, że osoby dopytują się. 
                  Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że 2 osoby mieszkające przy ul. 
Poznańskiej poinformowały Go, że zwróciły się  do Wójta  z wnioskiem o ustawienie fotoradaru      
i czy w związku z tym jest coś poczynione, pytają czy mają wsparcie od Rady, od Urzędu Gminy. 
Wójt odpowiedział, że sprawa jest w toku i jest za tym i myśli, że zakończy się pozytywnie. 
                    Kolejny temat, który poruszył Przewodniczący Rady to ferma norek. Przewodniczący 
pytał  - jak Wójt  sam bez konsultacji z Radą, z radnym z Magnuszewic, bez konsultacji                    
z mieszkańcami, sam mógł podpisać zgodę. Przewodniczący mówił, że jest to lekceważenie Rady     
i społeczeństwa całej gminy. Przewodniczący mówił, że Zachód wycofuje się z hodowli norek         
i przenoszone jest wszystko do Polski i w takiej gminie jak Kotlin  maja pole do popisu, bo 
wchodzą i jest podpis bez jakiegokolwiek sprzeciwu. Sprzeciwy są w Suchorzewie,                         
w Broniszewicach, a tu nie stało się to. 
Przewodniczący przyznał, że jest zdziwiony, mówiąc, że nie wyobraża sobie, żeby Rada podjęła 
uchwałę upoważniającą Wójta do sprzedaży nieruchomości, decydowania o zbywaniu, nabywaniu, 
bo chyba  Gmina byłaby  już sprzedana. Przewodniczący mówił, że pomijając Radę jest to wręcz 
karygodne.  Dalej mówił, że gmina jest obłożona smrodem z Waliszewa i z Buchalińca i jeszcze 
teraz dojdą Magnuszewice i nie będzie to 100 szt.  tylko ferma kilkanaście tysięcy sztuk. 
Wójt odpowiedział, że przy odpowiednich jednostkach DJP, przy odpowiedniej strukturze  
zabudowy nie ma potrzeby.. Przewodniczący Rady przerwał Wójtowi wypowiedź mówiąc, że 
ludzie nie przyjmą tego  do wiadomości wiedząc, że jest to bardzo uciążliwe i stąd są protesty. 
Wójt pytał – czy może dokończyć swoją wypowiedź? 
Przewodniczący Rady umożliwił Wójtowi dalszą wypowiedź. 
Wójt mówił, że pretensje Przewodniczący mógłby mieć gdyby na obszarze gdzie nigdy nie 
występowała hodowla podjąłby taką decyzję. 
W Magnuszewicach na obiekcie po byłym Gospodarstwie Rolnym Rusko jest i była prowadzona 
działalność gospodarcza o charakterze chowu  byd ła. Bydło, trzoda chlewna, drób też nie pachnie.  
Z drugiej strony spełnione są wszystkie warunki odnośnie  ochrony środowiska i melioracji i nie ma 
się czego oburzać. Gdyby  potencjalny inwestor wystąpił o wydanie warunków  na hodowlę 
powyżej 60 DJP, to zgodnie z prawem Gmina zobowiązana jest powiadomić mieszkańców i odbyć 
spotkania w celu uzyskania opinii. Przy wydawaniu tej decyzji te przepisy nie obowiązują. 
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Wójt dał przykład  hodowli przy ul. Waliszewskiej o której wspominał Przewodniczący gdzie 
również prowadzona była działalność gospodarcza przez RSP, a teraz jest prowadzona przez 
nowego właściciela i są uciążliwości. Inwestor ten wystąpił o warunki na 204 DJN, a jest tam 
zabudowa zagrodowa i stosuje się inne przepisy. 
Wójt mówił, że nie wybiera przedsiębiorców, czy inwestycji, a trzyma się litery prawa. 
Przewodniczący Rady mówił, że  nie porównywałby hodowli trzody czy krów  do czegoś takiego, 
bo wszyscy mają świadomość, że świnia jest po to, aby jeść kiełbasę, a krowa po to żeby pić mleko 
i są to uciążliwości, ale przyjmowane inaczej, a norki są nam niepotrzebne i smród jest bez 
porównania i stąd są te bunty. Nikt nikomu nie zazdrości – mówił Przewodniczący. 
Wójt poinformował o hodowli norek w Czerminie – 2  i w Jaraczewie obecnie 1. 
Dalej Wójt wyjaśniał, że grunty na których ma powstać ferma, to obszar  łączny 20 ha,                      
z wydzielonym terenem pod produkcję o obszarze 3,5 ha. 
Pracownicy, którzy pracowali w Zakładzie Rolnym w Magnuszewicach są na bezrobociu, a 
większość z tych osób, to osoby po 50, czyli skazani na brak możliwości zatrudnienia. Gdyby  ten 
inwestor zapewnił pracę tym osobom, to na pewno  ten smród nie przeszkadza tak jak brak środków 
utrzymania rodziny – mówił Wójt. 
                 Radny Bogdan Pacholak  poinformował, że w Niemczech jest bardzo duża ilość 
wiatraków.  
Na co Przewodniczący Rady odpowiedział, że większość się nie obraca. 
Radny Pacholak z kolei proponował, aby zakazać wykonywania oprysków, bo to więcej szkodzi. 
Radny  Pacholak wnosił, aby się opanować i nie należy przeszkadzać w budowie, bo jak zaczniemy  
pytać społeczeństwa, to będzie pytanie – dlaczego nie u mnie, a u sąsiada stawiany jest wiatrak. 
                  Radny Pacholak mówił także o fermie lisów, która jest około 300 metrów od drogi           
i jeszcze nie poczuł od niej smrodu. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak mówił, że w ubiegłym roku  wywożono obornik, to śmierdziało tak, 
że nawet pracownicy Urzędu Gminy  brali próbki, aby sprawdzić co tak śmierdzi. 
Na co radny Pacholak stwierdził, że jest to niemożliwe, bo w zeszłym roku  jeszcze nie było tam 
norek.     
                 Wójt wrócił jeszcze do tematu wiatraków mówiąc, że stacje transformatorowe w wielu 
wypadkach  są  w ogródkach  i też szkodzą. 
Na co Przewodniczący Rady odpowiedział, że pytał bardzo konkretnie, nie powiedział, że zabronić, 
nie stawiać tylko czy Gmina  ma wpływ na odległość i oczekiwał odpowiedzi w dwóch zdaniach, a 
nie mówienia przez 15 minut i po co. Wie jakie są za i przeciw, bo przeczytał. 
Na co Wójt odpowiedział, że chyba nie wie do końca, bu słuchał tak jakby   pierwszy raz słyszał o 
tym. 
Radny Krzysztof Szyszka mówił, że pytać o odległość trzeba było 8 lat temu  gdy podejmowano 
uchwałę, a nie dzisiaj. Radny mówił, że gdy On wówczas  pytał  o śmigło, to nikt nie umiał 
odpowiedzieć. Budowa byłaby zablokowana  i dzisiaj nie byłoby tematu. Uchwała jest podjęta          
i wiatraki będą stawiane i tak jak radny Pacholak mówił będzie tylko dlaczego nie u mnie.  
                 Radny Krzysztof Szyszka pytał – dlaczego zamontowano muldę na ul. Norwida właśnie 
w tym miejscu, wnosząc o zamontowanie jeszcze jednej  muldy na wysokości za laskiem. 
Wójt zapewnił, że  druga mulda będzie zamontowana na wysokości  pomiędzy placem zabaw, a 
lasem. Usytuowanie obecnej muldy uzgodniono z Komisją Ruchu Drogowego. 
                  Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o ustawienie podwójnych lamp ulicznych 
przy ul. Norwida ( nowej części ulicy), które oświetlałyby plac zabaw i ulicę. 
                   Radny Szymkowiak poruszył temat kalendarza gminnych  sportowych imprez 
rekreacyjnych jaki otrzymali radni. 
Radny poinformował,  że kalendarz ten  został opracowany bez konsultacji, ponieważ odbyły się 
imprezy, które nie są ujęte w tym planie, a o których szkoły nie wiedziały, wymieniając: 
koszykówkę, lekką atletykę, biegi przełajowe i unihokej. 
Radny Szymkowiak mówił, że otrzymał  od Wójta pismo, że koordynator  jest niepotrzebny. 
Wójt pytał – czy taka była odpowiedź? 
Radny Szymkowiak odpowiedział, że nie , przepraszając Wójta za wcześniejszą swoją wypowiedź. 
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Dalej radny Szymkowiak mówił, że Pan Łapaj  robi dobrą robotę i niech robi, ale zajmuje się 
sportem masowym w którym dzieci uczestniczą dobrowolnie w tych zawodach wymienionych        
w kalendarzu, ale bez opiekuna, bez nauczyciela, bez trenera i bez osoby doros łej, po podpisaniu 
deklaracji dobrowolności przez rodzica o udziale w danej imprezie. Uczestnicy otrzymują nagrody, 
puchary do domu, nie do szkoły.  
Radny Szymkowiak wskazał na brak rywalizacji między szkołami. 
Radny Szymkowiak poinformował o zorganizowanym przez nauczycieli  turnieju  koszykówki       
w Sławoszewie, który jest pierwszym stopniem eliminacji.  Są to imprezy organizowane przez SZS, 
który istnieje 60 lat.  
Odbyły się zawody mistrzostw powiatu w koszykówce, ale nikt nie poinformował o imprezie         
w powiecie. 
Radny Szymkowiak wnioskował o zatrudnienie koordynatora sportu mówiąc, że nie musi to być 
On, ale ma być ktoś z ludzi związanych z oświatą. 
Dalej radny mówił o biegach przełajowych w Żerkowie,  o unihokeju, który po raz pierwszy od 20 
lat  nie będzie grany w Kotlinie i ponosi się koszty wyjazdu. Natomiast w środę są rozgrywki coca 
coli  i nie ma kto zorganizować tego. Nie ma tego w kalendarzu, bo do Pana Łapaja wiadomości te 
nie docierają, a docierają do dyrektorów szkół. 
Radny Szymkowiak proponował rozszerzenie kompetencji Panu Łapajowi i skorygowanie 
wszystkiego ze SZS. 
                Radny Szymkowiak przypomniał o zbliżającej się 9 rocznicy śmierci Jana Pawła II oraz 
terminie kanonizacji Jana Pawła II. Radny wręczył obecnym na sesji  program obchodów  
kanonizacji Jana Pawła II w Parafii pw. Św. Kazimierza Królewicza w Kotlinie i w Gimnazjum  im. 
Jana Pawła II w Kotlinie. 
Radny prosił o wsparcie i pomoc. Radny mówił, że jest to historyczne wydarzenie do którego 
należy podejść bez względu na wiarę i przekonania  religijne, a postać Jana Pawła II zasługuje na 
to, żeby uroczyście i godnie przeżyć to.  
                 Przewodniczący Rady pytał – czy zabezpieczona została studzienka na ul. Konopnickiej? 
Wójt odpowiedział, że tak, co potwierdził radny Szymkowiak. 
                 Wójt odpowiadając na wniosek dotyczący oświetlenia ulicznego przy ul. Norwida            
i placu zabaw przy tej ulicy poinformował, że po tym wandalizmie, które miało miejsce na placu 
zabaw będzie  w możliwy sposób szukał środków na opracowanie dokumentacji oświetlenia, a 
realizacja może  być w roku 2015. 
                  Odnośnie sportu Wójt  poinformował, że środki na sport corocznie zostają zwiększone, a 
na 2014r. zaplanowano 35.000,- zł tj. 90% dofinansowania. W kwocie tej była także dostępność 
zgłoszenia oferty przez UKS, a zgłosił się tylko Klub Sportowy Błękitni Kotlin. 
Wójt mówił, że Gmina ma dużo rzeczy do zrobienia  i nie może wyręczać kogoś w prowadzeniu 
UKS, rozliczać, pokazać, zrobić, a wymaga to  czasu i inicjatywy. Ze środków tych trzeba się 
rozliczyć, tak jak robi to Klub Sportowy Błękitni i robi to  w tej chwili bardzo dobrze i nie ma 
problemu. 
                  Radny Czesław Smoliński pytał o jakość wody w Woli Książęcej. 
Wójt odpowiedział, że rozmawiał z Panem R. i podjął działania i sprawa jest już wyjaśniona. 
                  Sołtys Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- odtworzenie poboczy przy drodze Kotlin – Sucha, 
- uzupełnienie ściętych słupków  przy tej drodze, 
- namalowanie pasów skrajnych przy w/w drodze, 
- obcięcie gałęzi drzew przy placu w Sławoszewie od strony drogi  z Racendowa. 
                  Sołtys Beata Skowrońska poinformowała, że  rodzice dzieci kl. III Gimnazjum w Woli 
Książęcej  proszą o zmianę trasy  autobusów, ponieważ na trasie Kotlin – Jarocin o godz. 7 jest ich 
sporo, a w Sławoszewie jeden, który jedzie przez Witaszyce, a nie mają dzieci dojazdu do szkoły     
w Tarcach. Szkoła w Tarcach oferuje dużo kierunków  i dzieci są zainteresowane, a nie ma 
możliwości dojazdu.  
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Wójt poinformował, że dwa tygodnie temu rozmawiał z dyr. Szkoły w Tarcach i bardzo usilnie 
myśli , aby autobus zapewnić, z tym, że tam gdzie trasy okażą się nieekonomiczne będą zdjęte po 
uprzednim powiadomieniu. 
Wójt mówił, że jeżeli pozwolą na to środki to wniosek ten będzie załatwiony pozytywnie. 
Sołtys wyjaśniała jeszcze, że mieszkańcom nie chodzi o drugi autobus tylko o zmianę  trasy 
autobusu tak, aby w Woli Książęcej kierował się  na Tarce, a nie do Witaszyc. 
              Sołtys Skowrońska wnioskowała o ułożenie rury w rowie przy posesji Hajdasza                 
w Sławoszewie w miejscu przystanku autobusowego oraz o zamontowanie kamery na przejściu dla 
pieszych w Kotlinie. 
Radny Radosław Wałkiewicz wnioskował o równiarkę na drogi gruntowe, w tym   w Wysogotówku 
do posesji Polinowskiego i Kusiaka, w Woli Książęcej do posesji Wojciechowskiego oraz o 
naprawę drogi przez Słupię przy której po naprawie ustawiono znak  informujący o złym stanie 
technicznym drogi. 
Przewodniczący Rady wnioskował o naprawę drogi  w Wysogotówku do Kusiaka  i w Kurcewie do  
lasu. 
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o : 
- zobowiązanie  mieszkańców Twardowa do przebudowy przepustów przy drodze przy której  
  odnowiono rowy, a woda nie  przepływa przez nieodpowiednio przebudowane przepusty,  
- uprzątnięcie śmieci przywiezionych pod  wysypisko śmieci. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o naprawę drogi w Racendowie do łąk rozrytej przez dziki 
przez co myśliwi  jadąc do lasu jeżdżą po łąkach  rolników. 
Radna Jolanta Urbaniak wnioskowała o przyjrzenie się drodze do posesji Kierzkowskich                    
i Binderów w Magnuszewicach  na którą nawożono dachówki i  grubego gruzu, co utrudnia 
przejazd tą drogą. 
Wójt odpowiedział, że jest to droga prywatna. 
                Sekretarz Gminy poinformował, że w dniu 4 kwietnia o godz. 900  w sali Urzędu Gminy 
odbędzie się szkolenie  dla radnych i osób zobowiązanych do składania   oświadczeń majątkowych, 
które prowadzić będzie przedstawiciel Urzędu Skarbowego w Jarocinie. 

 
  ad. XII. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zg łoszone na XLI sesji  
  Rady Gminy. 
                    Wójt poinformował, że w odpowiedzi na przesłane wnioski dotyczące dróg 
powiatowych Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie poinformował, że: 
- wyrwa przy posesji nr 6 w Sławoszewie przy drodze Kotlin – Sławoszew została uzupełniona 
  gruntem, 
- uszkodzone słupki odblaskowe przy drodze Kotlin – Sucha zostaną wymienione w okresie 
  wiosennym br. 
- malowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha nie zostanie wykonane w 2014 roku         
  z powodu braku środków finansowych w budżecie na realizację tego zadania. 
                    Do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu w dniu 26 lutego 
skierowano wniosek o zamontowanie kamery na przejściu dla pieszych na drodze nr 11 w Kotlinie. 
Do dnia dzisiejszego  nie otrzymano odpowiedzi w tej sprawie. 
                     Firma Energa – Operator Rejon Dystrybucji w Jarocinie w odpowiedzi na pismo  o 
obcięcie gałęzi drzew przy lampach ulicznych w Parzewie  przy wigwamie  poinformowała, że prace  
związane z wycinką wykona specjalistyczna firma zewnętrzna. 
Firma ta poinformowała, że obcięte  gałęzie drzew przy ul. Ks. Rymarkiewicza w Kotlinie  zostały 
uprzątnięte, a pozostałe  gałęzie i inne nieczystości na tym terenie nie są efektem prac wycinkowych. 
                     Wójt poinformował, że: 
- topola przy ul. Leśnej i drzewa w Parzewie  o które wnioskował radny Taczała zostaną ścięte przez  
  firmę specjalistyczną, 
- w dniu dzisiejszym lub 31 marca  ułożona zostanie  przez GDDKiA masa asfaltowa na wjeździe  
  z drogi nr 11 w ul. 11 Listopada, 
- droga  w Racendowie do posesji Wielgosza  będzie  utwardzona kruszywem, 
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- najbardziej uszkodzone drogi gminne po zimie zostały już naprawione, a następne zostaną 
   naprawione  do 15 kwietnia  i to zarówno drogi  asfaltowe jak i gruntowe, 
- druga mulda na ulicy Norwida będzie zamontowana, 
- rowy odnowiono w Twardowie, w Racendowie , w Sławoszewie i to bez odstępstw, 
- oznakowanie  kierunkowe w Wyszkach – sprecyzowano odcinki kierunkowe i tablice zostały  
  zamówione  i będą zamontowane, 
- słup ogłoszeniowy w Wyszkach został ustawiony, 
- na zgłoszone wnioski radny  Twardowski otrzymał odpowiedzi. 
                  Radny Józefiak  po odpowiedzi jaką otrzymano z Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie 
wnioskował o zaproszenie dyr. Zarządu , aby przekonał się jak jedzie się  drogą Kotlin  - Sławoszew. 
                  Wójt  zaprosił wszystkich obecnych po sesji  przed budynek OSP gdzie odbędzie się  
przekazanie  rozbudowanej części  budynku dla OSP w Kotlinie. 
 
  ad. XIII.  Zamknięcie obrad. 

                      Przewodniczący Rady dziękując za udział zamknął XLII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 
 

 

 


